
  
Bispebjerg, Vanløse og Brønshøj-Husum Lokaludvalg 
  

 
  

Ønske til at arbejde videre med en metro linje gennem 
de nordvestlige dele af København mod Herlev 
Hospital 

 

Brønshøj-Husum, Bispebjerg og Vanløse Lokaludvalg ønsker, at der 

kommer en metro til de nordlige bydele. De nordlige bydele er 

underforsynede med offentlig transport. En metro til bydelene vil kunne 

skabe bedre adgang til Bispebjerg Hospital, til de grønne områder i 

bydelene, skabe forbindelse til Herlev Hospital, letbanen langs ring 3 samt 

understøtte mindre biltrafik og skabe tryggere veje. 

 

Lokaludvalgene sendte en fælles henvendelse til Økonomiudvalget i juni 

2023, hvor de fremlagde ønsket om en metro. Se brevet her: Henvendelse 

til Økonomiudvalget vedr. metro til de nordlige bydele 

 

De tre lokaludvalg opfordrer til, at Økonomiudvalget prioriterer én eller 

flere af forskellige løsninger, der bringer en metro til vores bydele. 

 

Brønshøj-Husum, Bispebjerg og Vanløse Lokaludvalg har været i dialog 

med Herlev Kommune. Muligheden for en undersøgelse af en metrolinje 

gennem de nordlige bydele og til Herlev Hospital er blevet drøftet på et 

gruppeformandsmøde i april. Her stillede samtlige gruppeformænd fra 

Herlev Kommunes Kommunalbestyrelse sig positivt og bakkede op om 

ønsket om, at der undersøges, hvorvidt der kan etableres en metro mod 

Herlev Hospital. 
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